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Vážení čtenáři, 

následujícími řádky vás zvu k nahlédnutí do života naší školy, jak plyne v těchto podzimních dnech. 

Jednoduše řečeno, neskutečně rychle. Každý okamžik, který se žáky trávíme, je vzácný, proto se ze všech 

sil snažíme, aby přinesl co největší užitek. 

Po komplikovaném období opět žáci zažívají radost z neobvyklých aktivit, které jejich vzdělávání obohacují. 

Výlety do Prahy, výuka s rodilým mluvčím, badatelství, nové metody aplikované v různých předmětech, to 

vše přináší možnosti, jak z povinnosti udělat větší zábavu. K tomu pestré aktivity ve školní družině a 

školním klubu, kde si naši žáci odpočinou od povinné výuky, ale přesto se naučí dalším dovednostem. 

V tomto školním roce jsme žákům nabídli poměrně pestrou paletu zájmových kroužků. Musíme však 

přiznat, že kromě sportovně zaměřených o ně nebyl ze strany dětí (a rodičů) dostatečný zájem. Je to snad 

další pozůstatek covidové doby, která děti naučila lenošit? 

Pojďme se ale podívat do budoucnosti a na čem v ní budeme pracovat. 

 

Změna školního vzdělávacího programu od září 2022 

 

Již od srpna tohoto roku v postupných krocích pracujeme na změně tzv. ŠVP - školního vzdělávacího 

programu. Požadavek ministerstva školství je, aby se žáci s větším důrazem vzdělávali v digitálních 

kompetencích. K tomu jsou nově definovány vzdělávací výstupy oboru informatika a je nezbytné věnovat 

této oblasti i více času ve výuce. Stojíme tedy před zásadním rozhodnutím, co ze současného obsahu 

vzdělávání vypustit a jak nejefektivněji nové požadavky zapracovat. Tato vynucená změna je pro nás 

především příležitostí, jak se společně zamyslet nad vlastní prací a nad vazbami, které mezi vzdělávacími 

obory existují. Věřím, že příprava nového vzdělávacího programu nám přinese mnohem bohatší ovoce než 

jen nový dokument, o jehož obsah se málokdo zajímá. Bude to totiž další z našich kroků směrem k 

modernější a efektivnější škole. 

 

Rekonstrukce školní družiny 

 

V průběhu října začaly stavební práce v suterénu školní družiny. Tato budova po dlouhou dobu žádný 

stavební zásah nezaznamenala a pro její další funkčnost je již nezbytné obnovit hydroizolaci. Díky 

chytrému architektonickému řešení navíc dokážeme suterén přeměnit na další prostory, které budou sloužit 

především zájmovému vzdělávání (od robotiky po hudbu). 

Společným úmyslem se zřizovatelem, tedy Obcí Milín, je dosáhnout také energetických úspor při provozu 

celé budovy. Skutečně, v porovnání s ekonomikou provozu rozlehlé čtyřpodlažní budovy školy, tělocvičny i 

vyhřívaného skleníku dobře vidíme, jak v družině topíme “Pánu Bohu do oken”. Věřme, že i tento plán 

dojde brzké realizace, přestože na straně státu nastaly komplikace s financováním projektů na energetické 

úspory veřejných budov a brzy se dočkáme i tohoto zlepšení podmínek. 

 

Nová etapa v partnerství s italským Ledrem 

 

Souvislost s nadepsaným tématem bohužel není radostná. 21. září zemřel Giuliano Pellegrini, 

nejvýznamnější osobnost partnerství naší obce a sedmi dalších s trentinskou horskou oblastí Valle di 

Ledro. Na pohřbu tohoto výjimečného muže i při zádušní mši sloužené na Svaté Hoře u Příbrami zazněla 

touha obou stran v partnerství pokračovat. Jistě se najde nový člověk, který tento neobyčejný odkaz 

minulosti bude dále rozvíjet a pomáhat tak Čechům a Italům rozvíjet vzájemné vztahy, pochopení a 

inspiraci. I naše škola opět přispěje k tomuto společnému dílu a tak jako před covidem se v červnu 

vypravíme se žáky 9. ročníku na týden do severní Itálie přímo na místo, odkud byli tamní obyvatelé v roce 

1915 do Milína a dalších obcí vystěhováni. 

 

Hvězdárna v pravidelném provozu pro veřejnost 

 



Školní hvězdárna je již od samého počátku přístupná veřejnosti, ovšem doposud byly návštěvy možné na 

individuální objednávku. Od října tohoto roku je již pevně stanovena provozní doba pro veřejnost, sice 

každé druhé úterý v měsíci od 19 hodin. V případě, kdy nebude z důvodu nepřízně počasí možné 

pozorování oblohy, bude pro návštěvníky připraven alternativní program na astronomická témata. 

Doporučujeme sledovat facebook školy, kde jsou vždy aktuální informace zveřejněny. 

 

Projekt nového školního hřiště 

 

Již přibližně před rokem jsme vám představili projekt, jak vybudovat kvalitní, moderní a multifunkční 

sportoviště pro školu i veřejnost. Bohužel jsme napoprvé se žádostí o dotaci neuspěli. Nicméně jsme 

společně se zřizovatelem odhodláni o úspěch dále bojovat. Zároveň již nejsme na tuto aktivitu sami, neboť 

se k nám přidali i Spolek rodičů ZŠ Milín a Aktivity klub Milín. V současné době připravujeme i další scénář, 

jak funkčního hřiště dosáhnout i v případě, kdy projekt jako celek opět v dotačním řízení neuspěje. Jak se 

ukázalo, kvalitní venkovní sportoviště je v Milíně opravdu žádané. 

 

Vánoce ve škole jsou zpět 

 

Ve čtvrtek 16. prosince 2021 se těšíme na rodiče, prarodiče a všechnu veřejnost, která chce zažít 

příjemnou atmosféru v naší škole, zúčastnit se tvořivých dílen, zakoupit si výrobky z rukou našich žáků a 

učitelů, poslechnout a zazpívat si písně s vánoční tématikou a mnoho dalšího. Přijďte se k nám naladit na 

sváteční dny. 

 

Vážení čtenáři, přejeme vám stálý optimismus a příjemně prožité podzimní dny. Za ZŠ Milín 

Pavel Kopecký, ředitel 

 

Fotodokumentace 

 
Bádání v 8. třídě nad recyklací 

 



 
Badatelství v družině 

 



 
Naši učitelé mají rádi pohyb 

 

 
Přípravná třída 



 

 
Violoncello ve 4. B 

 
Výlet na Vyšehrad 


